

张西平现为中国北京外国语大学教授，博导、北京语言大学特聘教授；北京外国语大学比较文明与人文交流高等研究院院长，北京外国语大学国际中国文化研究院荣誉院长（中国海外汉学研究中心），《国际汉学》主编；原国际儒学联合会副会长，世界汉语教育史国际研究会会长；中国宗教学会和中国比较文学学会理事，国务院有突出贡献的专家，享受政府特殊津贴。长期以现代西方文化，1500—1800年的中西文化交流史、西方汉学史和中国基督教史为主要研究领域，目前正在从事中西文化交流史、西方早期汉学研究与中国文化海外传播研究。承担国家社科基金重大项目《梵蒂冈图书馆藏明天天主教文献整理研究》，教育部重大攻关项目《20世纪中国古代文化在域外的传播与影响》。张西平出版了11部专著并在学术核心期刊上发表了三百余篇论文。

Prof.ZHANG Xiping, doctoral supervisor, Chief Scholar and Dean of International Chinese Culture Studies Collaborative Innovation Center, Beijing Foreign Studies University (BFSU). Also honor Director at the International Institute of Chinese Studies BFSU, and chief editor of *International Sinology*. As vice-chairman of the International Confucian Association, Chairman of Chinese Educational History in the World, Chairman of International Association of Chinese Culture Studies, Board member to Chinese Religious Studies Association and Comparative Studies Association, Prof.ZHANG is grant the Speical Expat by the State

Council of PRC.

Prof. ZHANG specializes in the field of studies on philosophy, Sino-Western cultural history between 1500-1800, history of Sinology and history of Christianity in China. In recent year, more focus has been given to the early sinology in Europe, and the history of introduction of Chinese cultures to Europe. Now he is undertaking a key research project on “Chinese Catholic Documents at Vatican Library” sponsored by the National Social Science Foundation, and a key project on “Chinese Ancient Cultures in the Europe” sponsored by the Ministry of Education.

Prof.Zhang’s publication includes 11 monographs and more than a hundred academic papers in the core academic journals.